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 Protokół obrad 

LXVI sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 28 września 2023 r. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 10:00 w sali konferencyjnej nr 1 Starostwa Powiatowego  

w Górze, a zakończyła się około godziny 11:25. 

Rada obradowała w składzie 12 osobowym. Nieobecni: Adam Chmiel, Zygmunt Iciek, Janina 

Ziombra. W sesji brały również udział osoby zaproszone według załączonych list obecności.  

Ad. 1  Otwarcie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper przywitał Radnych, Burmistrz 

Góry Irenę Krzyszkiewicz oraz wszystkich obecnych na sali. 

Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu głosowania. Ustalono quorum. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco. 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LXIII sesji w dniu 26 maja 2023 r. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LXIV sesji w dniu 16 czerwca 2023 r. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LXV sesji w dniu 28 lipca 2023 r. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Uchwała w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

sądowych. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych 

Rady Miejskiej Góry. 

8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody              

i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Góra. 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa na rzecz realizacji 

projektu pn. „Ścieżka rowerowo-turystyczna Góra – Ryczeń – Jemielno – Lubin”. 

10. Uchwała w sprawie określenia zasad przyznawania dotacji na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy zabytkach na terenie gminy 

Góra w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

11. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Góra. 

13. Uchwała w sprawie pokrycia w 2023 roku części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

14. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do 

ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz za 

usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych do zlewni. 
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15. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości 

nagród za osiągnięte wyniki sportowe. 

16. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego i warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z tych opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Góra. 

17. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia 

nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Góra. 

18. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli. 

19. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie nadania statutu 

Zespołowi Żłobek i Klub Dziecięcy w Górze. 

20. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłaty za pobyt w żłobku lub klubie dziecięcym, wysokości maksymalnej 

opłaty za wyżywienie oraz warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat za 

pobyt w żłobku lub klubie dziecięcym. 

21. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2023. 

22. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

23. Interpelacje i zapytania Radnych. 

24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

25. Wolne głosy i wnioski. 

26. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2  Przyjęcie protokołu z obrad LXIII sesji Rady Miejskiej Góry w dniu  

26 maja 2023 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 

 

Ad. 3  Przyjęcie protokołu z obrad LXIV sesji Rady Miejskiej Góry w dniu  

16 czerwca 2023 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 
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Ad. 4  Przyjęcie protokołu z obrad LXV sesji Rady Miejskiej Góry w dniu  

28 lipca 2023 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 

 

Ad. 5  Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pani Burmistrz Irena Krzyszkiewicz: Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni serdecznie 

witam Panią Starostę Powiatu Górskiego Urszulę Szmydyńską, w okresie międzysesyjnym 

wydałam aż 86 zarządzeń, głównie zarządzenia dotyczyły zmieniające plany dochodów, 

wydatków budżetu Gminy Góra na rok 2023, czy też wydzierżawienia nieruchomości, 

sprzedaże prawem własności, zbycia nieruchomości stanowiącej mienie gminne, czy projektu 

Gminnego Programu Rewitalizacji na lata 2021-2028, powołania komisji przetargowej, 

powołania komisji egzaminacyjnej dla wszystkich nauczycieli kontraktowych ubiegających się 

o stopień nauczyciela mianowanego, powołania komisji do spraw budżetu obywatelskiego, 

odwołania dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego z Oddziałami Integracyjnymi w Glince, 

powierzenia stanowiska dyrektora Przedszkola Publicznego numer 3, na ostatniej sesji już 

gratulowałam, Państwo wiecie, kto jest dyrektorem Przedszkola i dlaczego została Szkoła  

w Glince została zlikwidowana, powołanie również zespołu interdyscyplinarnego. Pozostałe 

zarządzenia na BIP-ie są wszystkie wymienione, więc jeśli Państwa to interesuje to zachęcam 

na stronę. Jeśli chodzi o zamówienia publiczne w tej chwili realizujemy aż 19 zadań 

inwestycyjnych, z tego 17 zadań inwestycyjnych musi być zakończonych do 30 listopada tego 

roku, 2 zadanie inwestycyjne do marca 2024 roku, ale są kolejne zadania, kolejny będzie budżet 

na 2024 i kolejne również dofinansowania, gdzie kolejne wnioski złożyliśmy. Natomiast 

postępowania z takich najważniejszych: Wykonanie robót budowlanych Borszyn Mały, to jest 

ten odcinek, który dostaliśmy dofinansowanie na przełożenie kamienia w Borszynie Małym, 

zadanie praktycznie jest w realizacji do 30 października 2023 będzie już zadanie zakończone, 

praktycznie już można uznać, że jeśli chodzi o Borszyn Mały, Borszyn Wielki już to zadanie 

prawie jest ku końcowi. Faktycznie pięknie miejscowość jedna i druga wygląda, jednak 

chodniki przez miejscowość, przełożone drogi z kamienia, nie tylko zwiększają wartość posesji, 

ale przede wszystkim wygląd, estetykę, także z tego powodu się również cieszymy. Tak jak 

wcześniej Zawieścice, Grabowno teraz będziemy Wierzchowice Wielkie realizować  

w październiku, firma pod koniec października wejdzie i wiele innych zadań o których już 

mówiłam i tutaj do przetargu przystąpiły dwie firmy, najniższa cena 190 945,20 zł, najwyższa 

cena 377 056,50 zł i jako najkorzystniejszą wygrała firma Drogomel, tutaj z Góry Pan 

Skoczylas, Głuszko, tak jak powiedziałam, termin realizacji 30 październik 2023. Również 

ogłosiliśmy dostawę energii elektrycznej na rzecz gminy do końca grudnia tego roku,  

bo następny przetarg, jesteśmy teraz w trakcie przygotowania, termin upłynął 23 czerwca, przed 

otwarciem ofert zamawiający wyczytał kwotę 1 600 362,59 zł, wpłynęły dwie oferty, jedna  

z najniższą ceną 1 685 937,92 zł, a z najwyższą 1 934 309,31 zł jako najkorzystniejszą 

wskazaną i podpisaną umowę w lipcu z ENEĄ S.A. wartość 1 685 937,92 zł. Jaka taryfa, 

możecie zapytać? Taryfa wynosi 0,6659 zł/kWh. Dodam tylko, że analizujemy cały czas, ile 

wydawaliśmy na energię w okresach takich porównywalnych na przykład 2022, 2023, a ile 

teraz wydajemy w okresie od stycznia 2022 do 30 czerwca 2022 zużyto 596 035  kWh na 

wartość 204 468 zł, czyli cena 1 kWh w tamtych przetargach wynosiła zaledwie 0,2 zł netto, 
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natomiast w okresie od stycznia 2023 do 30 czerwca 2023 zużyto 458 604 kWh na wartość  

445 625 zł, ale cena za jeden kilowat wynosiła 0,79 zł netto, czyli tak jak mówiłam teraz  

w przetargu cena jest troszeczkę niższa. Zobaczymy, jak będzie obowiązywać od stycznia,  

bo akurat ten przetarg ogłaszamy, w porównywalnych okresach w roku 2023 zmniejszyło się 

zużycie energii elektrycznej w stosunku do roku 2022 o 137 431 kWh, przy cenie 

obowiązującej w pierwszym półroczu 2023 za 1 kWh, to co mówiłam 0,79 zł netto wynosiło 

133 541 zł, ale wpływ na to miało przede wszystkim, że włączaliśmy co drugą lampę i dlatego 

to zużycie energii było mniejsze, cena była zdecydowanie większa, więc nie ponieśliśmy tak 

dużych kosztów jak to było przy każdej lampie włączonej. Jak jest taka sytuacja, że zgłaszają 

się do nas mieszkańcy ze względu na bezpieczeństwo, czyli na przykład pogotowie nie ma jak 

dojechać, a lampa nie świeci przed domem przed posesją, to tutaj przychylamy się do prośby, 

dzwonimy do ENEA ta lampa zostanie wyłączona, bo bezpieczeństwo, zdrowie jest 

najważniejsze. Sytuacja taka była kryzysowa, jest w dalszym ciągu, ale poprzez te nasze 

działania jednak spowodowaliśmy, że za energię zapłaciliśmy mniej niż po prostu się 

spodziewaliśmy przy takich dużych cenach, na początku to 8 razy energia wzrosła, bo 800% 

jak przeliczyliśmy do tej ceny, która była na początku. Natomiast jeśli chodzi o organizacja 

dowozu dzieci do szkół i przedszkoli, również ogłosiliśmy przetarg dzieci są dowożone 

wpłynęła jedna oferta, Mila złożyła tą ofertę, kwota 1 087 696 zł, podpisaliśmy umowę, tak jak 

wiecie z rozpoczęciem roku szkolnego dzieci są dowożone do szkół. Również z takich istotnych 

zakup nowego pojazdu przeznaczonego do przewozu osób niepełnosprawnych, to jest dla 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Górze, Pani Kierownik napisała wniosek do 

PEFRON-u, musiało to przejść przez Starostwo Powiatowe, bo Centrum Pomocy Rodzinie 

takie wnioski wysyłam, otrzymaliśmy tutaj dofinansowanie ponad 135 000 zł, oferta wpłynęła 

jedna 181 900 zł, zwróciłam się również do włodarzy poszczególnych gmin, mianowicie Gmina 

Wąsosz, Jemielno i Niechlów o partycypację w kosztach i tak my najwięcej dołożyliśmy jako 

Gmina Góra, bo ponad 22 000 zł, do tego trzeba jeszcze ubezpieczenie doliczyć. Gmina 

Jemielno i Niechlów po 10 000 zł dołożyła, a Gmina Wąsosz ponad 4 600 zł, bo stamtąd też 

również są dowożone te osoby niepełnosprawne do Środowiskowego Domu Samopomocy, 

także dziękuję tutaj za zaangażowanie Pani Kierownik, że ten nowy samochód już niebawem 

będzie miał Środowiskowy Dom Samopomocy i Pani Staroście dziękuję, że przez PEFRON 

właśnie ten wniosek został złożony i uzyskał 135 000 zł dofinansowania. Jeśli chodzi  

o następny przetarg, to wykonanie robót budowlanych dotyczy budżetu obywatelskiego, termin 

składania upłynął 6 września, wpłynęły 2 oferty 186 000 zł zadanie to jest budowa toru 

rolkarskiego wraz z małą architekturą, najwyższa cena 233 700 zł unieważniono przedmiotowe 

postępowanie, ponieważ jak wiadomo na miasto mamy 120 000 zł przeznaczone 80 000 zł 

mamy przeznaczone na pozostałe miejscowości wiejskie, w związku z tym unieważniliśmy 

przetarg, ogłosiliśmy jeszcze raz ten przetarg i zobaczymy, jakie będą ceny. Uzgodniliśmy  

z wnioskodawcą również o zmniejszenie zakresu prac jeśli chodzi o tą inwestycję i zobaczymy, 

jak otworzymy przetarg, jaka będzie wartość i będziemy wtedy dyskutować. Oczywiście stoję 

na stanowisku, że każdy wniosek, który ma poparcie obywatelskie, powinien być zrealizowany, 

przekracza kwotę, to musi się zmieścić w kwocie 120 000 zł, ale może być realizowany na 

przykład z rozłożeniem na 2 lata, czyli w tym roku i w następnym może być kontynuacja na 

przykład z naszego budżetu, są różne rozwiązania. Nad tym będziemy jeszcze dyskutować jak 

otworzymy oferty i faktycznie się okaże, że przewyższają na przykład. Dostawy energii 

elektrycznej, o tym mówiłam, to są w przygotowaniu, również w przygotowaniu jest wykonanie 

robót budowlanych w ramach zadania inwestycyjnego przebudowa chodnika Góra-Stara Góra, 

często tutaj na Messengera dostaję pytania, dlaczego jeszcze nie robimy odcinka od ulicy 
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Jodłowej w kierunku Starej Góry? Otóż oczekujemy cały czas na podpisanie porozumienia, 

ponieważ jak Państwo wiecie, jest to droga wojewódzka, zwróciliśmy się o dofinansowanie 

50%/50% na wykonanie tego chodnika i uzyskaliśmy takie dofinansowanie, natomiast  

w międzyczasie Dolnośląska Służba Dróg i Kolei złożyła do Warszawy o kolejne 

dofinansowanie na to zadanie. W związku z tym może być taka sytuacja, że uzyskają 

dofinansowanie i wtedy my dajemy tą różnicę 50%, więc lepiej poczekać na rozstrzygnięcie, 

miało być w czerwcu, potem w lipcu, przedłuża się rozstrzygnięcie, jeśli chodzi o wnioski, 

natomiast nie możemy ogłosić przetargu na realizację tej inwestycji, póki nie mamy 

podpisanego porozumienia z Dolnośląską Służbą Dróg i Kolei, ponieważ oni są inwestorem 

głównym, my jesteśmy inwestorem zastępczym i też, jeśli nie mamy pozwolenia na realizację 

tej inwestycji, to nie mogę ogłosić przetargów, bo to nie jest mienie gminne tylko mienie 

wojewódzkie. Może i słusznie Dolnośląska Służba Dróg i Kolei myśli, bo lepiej poczekać 

chwilę z dużym dofinansowaniem, bo wtedy nie musimy dawać te prawie pół miliona, bo to 

jest prawie pół miliona złoty, a możemy dać na przykład 100 czy 200 000 zł, czyli ten udział, 

który dostaną dofinansowanie, bo jeśli dostaną dofinansowanie do 80%, to się dzielimy 10% 

daje Gmina Góra, 10% daje województwo 80% na przykład jest dofinansowanie. Jeśli 60% 

dostaną dofinansowania, to tylko dokładamy 20%, a nie 50%, w związku z tym też proszę 

mieszkańców, którzy zadają mi pytania na Messengera, ja ciągle odpowiadam, że nie mogę 

ogłosić przetargu, ponieważ jeszcze procedura dofinansowania się nie zakończyła. Proszę  

o cierpliwość, o wyrozumiałość, bo obiecała Pani obiecała. Ja mogę obiecywać, jeśli są to drogi 

gminne i mogę obiecywać, kiedy mam już dofinansowanie, jak my składamy wnioski czy  

10 wniosków składamy na przykład z Polskiego Ładu, to nie my decydujemy, które inwestycje 

mają być dofinansowane tylko Komisja w Warszawie decyduje, które drogi mają być 

dofinansowane. My nawet nie wskazujemy, co jest priorytetem, to oni decydują także, jakie 

wnioski nie przechodzą niektóre, to też proszę o cierpliwość, bo program inwestycji 

strategicznych się nie zakończył, cały czas trwają nabory, w związku z tym, jak się nie uda  

w tym naborze, to w następnym naborze, cierpliwość popłaca. Tak samo Borszyn Mały, 

Borszyn Wielki też się denerwował, wykonaliście kanalizację, oczyszczalnie ścieków 

pobudowaliście, a czekacie z drogami. Byliśmy przygotowani, bo mieliśmy i dokumentację 

opracowaną na drogi i pozwolenie na budowę, ale przecież byłoby nieracjonalnym 

wydawaniem środków, żeby wydać środki własne, których za wiele nie mamy, jak można 

pozyskać i dołożyć tylko 5%, a 95% jest dofinansowania. Jak wnioski są popegeerowskich to 

zaledwie tylko 2%, tak jak otrzymaliśmy na mury obronne dofinansowanie, całkowita długość 

murów to jest ponad 730 m, 20 prawie 22-23 m wykonaliśmy, ale to było ze środków lokalnych 

grupy działania, faktycznie, są w takim stanie, że się sypią, walą, uszkadzają samochody, które 

są tam parkowane. Pisaliśmy na całość również na zabytki, żeby wykonać dokładnie  

319 m i 70 cm, czyli 300 prawie 20 m i dostaliśmy dofinansowanie 1 176 000 zł, a wartość 

zadania jest 1 200 000 zł, czyli ułamek malutki tylko dokładamy, 2% dokładamy z całości 

środków także w ciągu 12 miesięcy musimy to zadanie zrealizować, także też proszę tutaj na 

te ulice, które uzgadniałam, że będą one realizowane jest pozwoleie na budowę, to będzie 

uzależnione od dofinansowania z zewnątrz, bo nie wydamy 3-4 miliony środków własnych,  

bo nie będziemy mieć na wkład własny te 5% na realizację pozostałych inwestycji. Następnie, 

jeśli chodzi o informację dotyczącą wykazu osób, którym udzielano ulgi w postaci odroczenia, 

czy mam Państwu mówić, czy na BIP-ie Państwo się zapoznacie? Na BIP-ie, czyli pominę te 

odroczenia, umorzenia, rozłożenia na raty to do informacji o przeprowadzonych sprzedażach 

nieruchomości za ten okres od 24 maja do 25 września sprzedaliśmy nieruchomości na kwotę 

760 008 zł, to jest dochód netto, który stanowi Gmina Góra. Kolejne przetargi, a jest 
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zainteresowanie, teraz jest moi Państwo zainteresowanie, bo też są działki przeznaczone do 

sprzedaży chociażby przy obwodnicy i inwestorzy już przychodzą i pytali, kiedy ogłoszę 

przetarg, jest ogłoszony przetarg, bo niektóre spełniają wymagania unijne i musi 2 miesiące 

wisieć na tablicy ogłoszeń, również są zainteresowani działkami przy Wałbrzyskiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej, więc gdyby się udało, bo rozstrzygnięcie tego przetargu gdzieś będzie  

w listopadzie dopiero, koniec października, w listopadzie gdyby się udało uzyskać jeszcze 

dodatkowe dochody, to tak szacujemy, że może nawet 3 do 3,5 miliona złotych wpadłoby nam 

jeszcze po stronie tutaj dochodów, także to też jest bardzo istotne dla mnie, dla Pana Skarbnika, 

bo wtedy wiadomo, bierzemy mniejszy kredyt na zamknięcie budżetu. Zresztą Państwo już 

widzicie na tej sesji, że wprowadzamy środki i deficyt koło 4 milionów już jest, także tutaj 

roztropnie być może znowu w listopadzie wpłyną kolejne środki, na razie mamy te ponad 7 000 

zł ze sprzedaży, dobrze, że nie praktykowaliśmy wcześniej” wielkiej sprzedaży” tak zwanej, bo 

nie mielibyśmy co sprzedać, a jednak na terenie  tutaj samej Góry jeszcze mamy chyba ponad 

34 hektary, to jest naprawdę sporo, nie mówiąc jeszcze o innych miejscowościach tych 35 

sołectwach, także mamy duży taki zapas, że możemy po prostu sprzedawać działki. Część 

przekształciliśmy działki rolne na działki budowlane, ta cena jest też zdecydowanie większa,  

w związku z tym mamy tutaj taki dość duży zapas. Jeśli chodzi moi Państwo również o sprawy 

dotyczące Ukrainy, to na dzień dzisiejszy nie mamy już żadnego przedstawiciela Ukrainy, 

ponieważ zarządzeniem Wojewody Dolnośląskiego wszystkie te osoby wyjechały do 

Wrocławia albo opuściły kraj, wyjechały do Ukrainy, albo tutaj już po prostu znalazły sobie 

miejsce i pracę i pracują, także nie mamy już osób z Ukrainy na utrzymaniu Gminy Góra. 

Również, jeśli chodzi o sprawy dotyczące zarządzania kryzysowego w siedzibie Powiatowej 

Komisji Lekarskiej w Arkadii odbyła się kwalifikacja wojskowa, z terenu Gminy Góra 

stanowiło to 83 osoby, rocznik 2004 - 76 osób, starsze roczniki 5 osób, ochotnicy - jedna osoba, 

mężczyzna i ochotniczka, jedna kobieta do wojska. Jeśli chodzi o suszę rolniczą, powołaliśmy 

Komisję zarządzeniem, tutaj wystąpiliśmy z wnioskiem oczywiście do Pana Wojewody, 

zarządzeniem Wojewody Komisja została powołana, złożonych wniosków jest na dzień 

dzisiejszy 83 wnioski, a oszacowana powierzchnia upraw to jest około 2 666,41 hektara. Susza 

głównie dotyczy zboża ozime, zboża jare, kukurydza na ziarno, kukurydza na kiszonkę rzepak, 

ziemniaki, chmiel, tytoń, warzywa gruntowe, krzewy owocowe, drzewa owocowe, truskawki, 

rośliny strączkowe w tej materii szacowaliśmy tutaj stratę. Jeśli chodzi o afrykański pomór świń 

o kolejne tereny Gminy Góra jest rozszerzony, na terenie Gminy Góra stwierdzono w okolicach 

Zawieścice, Stara Góra, Ryczeń, Gola Górowska, Kłoda Górowska, okolice Grabowna i okolice 

Glinki. Od początku roku wynik dodatni dotyczył 49 przypadków padłych i odstrzelonych 

dzików. Ochotnicze Straże Pożarne i dziękuję Panu Komendantowi Andrzejowi Wałędze  

i wszystkim ochotnikom straży pożarnej, Pani Kasi Sadowskiej Pani kierownik Zarządzania 

Kryzysowego za determinację zaangażowanie w pozyskiwanych środków z bardzo dobrym 

skutkiem. Pozyskane środki przyznane dofinansowania to Czernina ponad 16 000 zł, Radosław 

ponad 10 000 zł, Stara Góra 20 000 zł, Wierzchowice Mały ponad 17 000 zł, Chróścina ponad 

18 500 zł, Osetno ponad 17 000 zł na łączną kwotę ponad 100 000 zł. Cieszę się bardzo, bo 

zawsze budżet jest wtedy nasz już mniejszy na ten cel, a pozyskane środki są większe. Również 

dotacje otrzymały nasze jednostki, mianowicie z Komendy Głównej i Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji i Czernina otrzymała 9 846 zł dotacja z budżetu gminy ponad 

3 000 zł i wartość zadania będzie 13 100 zł, także dotacja została rozliczona, znając Pana 

Komendanta, jak mu się powierzy pieniądze, to od razu już zakupuje odwrotnie dla Ochotniczej 

Straży pożarnej i to też bardzo cieszy. Przypomnę, że jeden samochód nowy ciężki 

kupowaliśmy na potrzebę Straży Pożarnej Ochotniczej, drugi lekki, który w Starej Górze jest  
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i teraz udało się po trudnych i długich negocjacjach, że będzie przekazany samochód  

z Komendy Wojewódzkiej Straży Pożarnej Państwowej, bardzo dobry samochód i też na 

potrzeby Ochotniczej Straży Pożarnej, także Pan Sołtys mnie zawsze dopytywał co  

z Radosławiem, także już niedługo będziemy tutaj z Panem Komendantem rozmawiać, jak po 

przekazaniu tego samochodu, jak będzie się przedstawiał stan  jeśli chodzi o samochody  

w Ochotniczych Strażach Pożarnych. Na pewno Radosław dostanie jaki samochód to jeszcze 

nie mówię, bo tutaj z Komendantem muszę ustalić, ale na pewno Radosław otrzyma. Tu jest 

główna zasługa i podziękowanie za dobrą współpracę dla Komendanta Powiatowej Straży 

Pożarnej Pana Panochy, a przede wszystkim tutaj nie ukrywam, to jest zasługa i to trzeba 

powiedzieć Pana Generała Adama Koniecznego, Zastępcy Komendanta Głównego  

z Warszawy, który zdecydował, że Wrocław przekaże dla nas właśnie ten samochód, także Pan 

Generał jest osobą bardzo słowną i jeśli mówi, to nie tylko mówi, ale i również dotrzymuje 

słowa, więc w tym przypadku też dotrzymał słowo i też się z powodu tego cieszymy. Ale na 

tym nie poprzestały Ochotnicze Straże Pożarne, bo i Wierzowice Małe pozyskały 6 000 zł, 

Chróścina 6 000 zł, łączna kwota 12 000 zł i to też również dotacja z tego samego źródła. 

Natomiast z  Funduszu Składkowego Ubezpieczeń Społecznych Rolników również w otwartym 

konkursie wyposażenie w sprzęt ratowniczo gaśniczy nasze jednostki wystąpiły do tego 

konkursu, nasz wkład wynosi zaledwie 2% i Stara Góra otrzymała 5 000 zł, Czernina 4 100 zł, 

więc znowu dodatkowa kwota wpłynęła 9 100 zł. Radosław dotacji od Komendanta 

Powiatowej Straży Pożarnej w Górze otrzymał za Dziecięcą Drużynę Pożarniczą w wysokości 

1 380 zł, a Czernina otrzymała za Młodzieżową Drużynę Pożarniczą 2 400 zł, także w bieżącym 

roku wszystkie jednostki OSP z terenu gmina pozyskały 135 090 zł i tu gratulujemy, bo to jest 

pokaźna kwota. Jeszcze złożyły OSP dotacje są w trakcie rozpatrywania, mianowicie do 

KGHM Polska Miedź tutaj staramy się, żeby również jednostki otrzymały dofinansowania, 

prowadzimy rozmowy, Pan Komendant wie, że prowadzimy rozmowy, no zobaczymy, jak 

będzie rozstrzygnięcie, ale jakieś mam tutaj zapewnienie, że coś powinno być tutaj również 

przyznane, także pukamy do wszystkich drzwi, tam gdzie trzeba. Jeśli chodzi o ważne również 

sprawy, dofinansowania, chciałabym również Państwu przedstawić, że w ostatnim czasie sporo 

tych wniosków złożyliśmy na dofinansowania, mianowicie również, jeśli chodzi o ochronę 

środowiska, to usuwanie azbestu, poniesione koszty ponad 16 000 zł, dotacje otrzymaliśmy 

ponad 9 000 zł, przydomowe oczyszczalnie ścieków dalej dajemy dotacje, udzielono 5 dotacji 

na 20 000 zł, usuwanie folii rolniczych na kwotę 38 116 zł zadanie jest w trakcie realizacji  

i tutaj również otrzymaliśmy dotacje z zewnątrz na melioracje wodne otrzymaliśmy kwotę 

5 529 zł, wymiana pieców tak jak zapisaliśmy w budżecie, również z sukcesywnie dokonujemy 

tej wymiany. Natomiast jeśli chodzi o dofinansowania, które w ostatnim czasie otrzymaliśmy 

na Rogów Górowski otrzymaliśmy z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg kwotę 1 159 722 zł, 

to zadanie będzie realizowane w układzie dwuletnim, czyli w tym roku rozpoczęcie  

i zakończenie będzie na początku zaraz roku, czyli do 30 marca. Również poprawa stanu 

technicznego boiska wielofunkcyjnego otrzymaliśmy dofinansowanie 54 500 zł, zadanie 

105 000 zł z Programu Modernizacji Kompleksów Sportowych kwota dofinansowania po 

przetargach się zmniejszyła do wysokości 54 182 zł. Droga w Sławęcicach również otrzymała 

dofinansowanie, to jest dotacja z budżetu województwa dolnośląskiego na ochronę i poprawę 

gruntów rolnych, tutaj otrzymaliśmy kwotę 138 400 zł, na Borszyn Mały na drogę tą, o której 

mówiłam w swoim sprawozdaniu otrzymaliśmy dofinansowanie 178 654 zł i to był Dolnośląski 

Fundusz Pomocy Rozwojowej. Na kapliczkę w Sławęcicach otrzymaliśmy kwotę 127 400 zł, 

przygotowujemy się do przetargu, to zadanie też będzie do marca przyszłego roku wykonane. 

Konserwacja gotyckich malowideł i to na Osetno i druga to jest święta Katarzyna, na Osetno 
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otrzymaliśmy 495 000 zł na świętą Katarzynę 493 776 zł. To zadanie będzie robione w kaplicy 

pod wezwaniem świętej Anny, nie w Kościele Świętej Katarzyny tylko na cmentarzu 

parafialnym w woli wyjaśnienia. Również otrzymaliśmy i dobra wiadomość, bardzo dobra  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg od Pana Wojewody otrzymaliśmy środki i nawet się nie 

spodziewaliśmy, bo liczyliśmy 50-60% dofinansowania, Pan Wojewoda przyznał nam aż 80% 

dofinansowania na wymianę nawierzchni chodników Ulica Kościuszki, etap pierwszy i tu jest 

kwota dofinansowania 465 336,80 zł, a 581 000 zł całe zadanie kosztuje. O murach obronnych 

mówiłam na wartość zadania 1 200 000 zł z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

dostaliśmy 1 176 000 zł. Przebudowa chodnika Góra - Stara Góra w pasie drogi wojewódzkiej 

od ulicy Jodłowej w chwili obecnej dofinansowanie jest 463 254 zł, bo zadanie wynosi aż 

835 000 zł, dlatego czekamy na dofinansowanie, czy Pan Marszałek otrzyma z Warszawy, bo 

być może nie będzie to 463 000 zł po naszej stronie, tylko może to być kwota na przykład 

200 000 zł dofinansowania a może i mniejsza kwota, więc musimy czekać na rozstrzygnięcie. 

Zadanie też nie przypada, bo rozmawiałam, że jeśli dostaną później dofinansowanie, to nie musi 

być w tym roku zrealizowane, tylko w związku z tym zadaniem może być przeniesione na 

realizację roku następnego. Także czekamy tutaj na dofinansowania z takich ważniejszych 

dofinansowań, to jest też ważne, żebyście Państwo mieli świadomość, ile wniosków piszemy  

i ile uzyskujemy dofinansowań, to program Rozwoju Czytelnictwa, dofinansowanie 6,5 tysiąca 

program i to dofinansowanie głównie było przeznaczone zakup książek do szkoły podstawowej 

w Ślubowie i przedszkola w Glince tu dziękuję Pani Dyrektor za zaangażowanie. Program 

Posiłek w Szkole i w domu, dofinansowanie otrzymaliśmy tu 160 000 zł i będziemy realizować 

2 zadania, czyli remont pomieszczeń kuchennych i jadalny w szkole podstawowej numer 1  

i w szkole podstawowej numer 3 również, przystąpiliśmy do programu Poznaj Polskę 

dofinansowanie otrzymaliśmy 9 676 zł całkowita wartość zadania to jest 12 000 zł, dokładamy 

tylko 3 000 zł i głównie on jest na organizację wycieczek. Dotacja na stypendia szkolne 

otrzymaliśmy 57 000 zł, dotacja na wyposażenie szkół w podręczniki 168 790 zł i wyprawki 

szkolne 3 696 zł razem w tym okresie udzielonych dotacji i środków pozyskanych dla oświaty 

to jest kwota ponad 405 667 zł. Oczywiście program Maluch Żłobek 2022-2029 została 

podpisana umowa na utworzenie w roku 2024 dodatkowych 6 miejsc, wnioskowaliśmy i na te 

dodatkowe 6 miejsc otrzymaliśmy kwotę 74 460 zł z zewnątrz także liczba już jeśli chodzi  

o Żłobek- Klub Dziecięcy może się zwiększyć o te 6 miejsc i my nie będziemy mieć swojego 

wkładu, tylko są pieniążki te pozyskane z zewnątrz. Natomiast tak jak powiedziałam inwestycje 

te 17 inwestycji jest realizowanych do 30 listopada tego roku, dwie inwestycje są realizowane 

do marca 2024, część już inwestycji zostało zakończonych, według tutaj informacji 

wykonawców prawdopodobnie zakończenie nastąpi wcześniej. Często są pytania o osiedle 

Kazimierza Wielkiego przy Ośrodku Rehabilitacji, tam deklaruje wykonawca, że do końca 

września miał zakończyć, wcześniej mówił sierpień, ale okazało się, że kostkę, którą zamówił, 

jest ta kostka zrobiona, ale wymaga wysuszenia, więc wymaga to kilka dni, więc do 

mieszkańców również się zwracam przy osiedlu Kazimierza Wielkiego też proszę  

o cierpliwość, wytrwałość, bo musi te kilka dni kostka być wysuszona i dopiero będzie 

układana, tym bardziej, że termin podpisania umowy z wykonawcą to jest 30 listopada 2023, 

ale tak to się dzieje, że mamy dużo specjalistów, duże inspektorów nadzoru i wystarczy tak, że 

zadanie zostanie przerwane, a nie zostanie przerwane, bo jest inne wykonywane tam, gdzie jest 

akurat materiał. Też mam pytania odnośnie ścieżki, a czy będzie asfaltowa od Góry do 

Sławęcic, a jest szutrowa, nie będzie asfaltowa termin wykonania jest do listopada 2023 

wykonawca po prostu zrobił sobie już podbudowę tak, żeby na końcu zalać asfaltem, bo teraz 

na materiały się czeka, także też proszę o cierpliwość i wytrwałość, bo też będzie tutaj droga 
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asfaltowa. Zresztą na dzisiejszej sesji będziemy podejmować uchwały dotyczące ścieżki dużej 

rowerowej, bo w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Legnicy, a mianowicie 

ścieżka, która będzie przechodzić tutaj, zaczynać się od Armii Polskiej, Leśna, później idzie  

w Jodłową w Starogórską skręca, a prawa strona do Starej Góry i potem prawą stroną idzie  

w kierunku Ryczenia skręca przez mostek i idzie w kierunku Jemielna. Tak mówiłam też na 

komisjach, że dofinansowanie na ten cel otrzymamy, jeśli chodzi o Gminę Góra ponad  

6 milionów, Starostwo na ten cel otrzyma ponad 5 milionów, to jest już ponad 11 milionów  

i Gmina Jemielno otrzymała ponad 3 miliony złotych. Ta ścieżka będzie prowadzić aż do 

Lubina, drugą ścieżkę rowerową, którą realizujemy, to w ramach cyklostrady, część odcinka 

już jest zrobiona, czyli Góra-Sławęcice i ta ścieżka będzie prowadzić, zaczynać się będzie od 

Kłody Górowskiej i będzie prowadzić aż do Głogowa. Mamy zamiar, żeby te 2 ścieżki z sobą 

połączyć czy jak ktoś będzie chciał cyklostradą jechać to, żeby w ramach ZIT-ów również  

w drugą stronę pojechać, więc wszystko jest tutaj przed nami, żeby te dwie ścieżki tutaj po 

prostu jedną z drugą połączyć i okres realizacji najpóźniej musi być do 2025, czyli przetargi 

muszą już być ogłoszone w 2024. Jeśli chodzi o pozostałe sprawy to podpisałam Porozumienie 

w sprawie zasad współpracy przy programowaniu, zarządzaniu i wdrażaniu Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych w Legnicy, o czym przed chwilą mówiłam, również spotkałam się  

z Panem Robertem Frąckowiakiem I Zastępcą Komendanta Wojewódzkiego Policji,  

a mianowicie dotyczyło to realizowanego zadania inwestycyjnego Państwo pamiętacie, że jako 

gmina zgodziliśmy się przekazać grunty pod budowę Komendy Powiatowej Policji w Górze. 

Praktycznie z naszej strony wszystko zostało zrobione, nawet łącznie z przygotowaniem aktu 

do aktu notarialnego, teraz po stronie Komendy Wojewódzkiej należy ruch, nie ukrywam, że 

podczas ostatniej wizyty Pana Marszałka poprosiłam o interwencję w tej sprawie, dlaczego 

jeszcze  Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji nie dało odpowiedzieć, czy wyraża 

zgodę, żeby przejęło od Gminy Góra grunty. Tak to jest w tych jednostkach straży, policji, że 

nie dość, że my chcemy przekazać nieodpłatnie grunt pod budowę strażnicy, to jeszcze musi 

Minister wyrazić zgodę na przyjęcie i okazało się, że Komenda Wojewódzka w ogóle nie 

wystąpiła z pismem do Ministra o wyrażenie zgody. Dzisiaj wystąpię z pismem do Komendanta 

Wojewódzkiego o wyjaśnienie, dlaczego prowadzono rozmowy i do tej pory gmina nie zna 

odpowiedzi i poproszę dzisiaj o kserokopię dokumentu, który Komendant Wojewódzki wysłał  

do Ministerstwa o zgodę, bo taką otrzymałam od Pana Marszałka informację, że Komenda 

Wojewódzka w ogóle nie wystąpiła z prośbą o przekazanie. W związku z tym zajmę się tą 

sprawą, bo nie może tak być, bo my przekształciliśmy te działki, działki mają wartość i to sporą, 

bo to w granicach 1,5 do 2 milionów złotych, równie dobrze mogliśmy przekształcić tam  

w tych okolicach na działki budowlane, podzielić, sprzedawać, bo teren jest tam atrakcyjny. 

Sprawa toczy się i toczy, my jako Rada zrobiliśmy to błyskawicznie, bo w 9 miesięcy został 

przekształcony plan zagospodarowania przestrzennego po to tylko, żeby mieć tutaj tą Komendę 

Policji, także myślę, proszę Panu Komendantowi przekazać informację, bo sygnalizowałam 

wcześniej dwa tygodnie wcześniej Panu Komendantowi, żeby dać czas Panu Komendantowi 

Wojewódzkiemu, żeby napisał to pismo do Ministerstwa, że wystąpię do Niego z takim 

pismem, dlaczego to pismo nie trafiło Pana Ministra, bo jakby była zgoda, to w jeden dzień 

będzie akt notarialny przekazanie i wtedy sprawa tej Komendy ruszy, ja jestem świadoma, że 

to sporo kosztuje, bo teraz chyba już 36 milionów wybudowanie takiej Komendy, bo przedtem 

było szacowane, jak rozmawiałam z Komendantem Wojewódzkim w granicach 28 milionów, 

ale jest taka potrzeba, bo wiadomo, w jakich warunkach policja pracuje. Też psuje to troszeczkę 

wizerunek miasta, bo tak policja nie powinna wyglądać, budynek policji. Myślę, że Pan 

Komendant znajdzie czas i odsłucha to, co dzisiaj na sesji powiedziałam Komendant 
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Wojewódzki i bardziej się zaangażuje w to, że nieważne, że jest mała miejscowość jako Góra, 

ale się dzieją rzeczy tutaj duże i Pan Komendant o tym powinien pamiętać. Również brałam 

udział w konferencji odpowiedzialny lider w trosce o czyste powietrze we Wrocławiu byłam 

zaproszona jako panelistka, więc udzielam odpowiedzi i mówiłam, jak to się odbywa tutaj  

w Gminie Góra. Również w Zespole Żłobek i Klub Dziecięcy odbyło się pięciolecie, tutaj 

gratuluję, niedawno oddawaliśmy żłobek, a już odchodziliśmy pięciolecie, jak to czas szybko 

leci. W Przedszkolu Publicznym numer 3 imienia Jasia i Małgosi odbyło się uroczyste 

zakończenie roku, dziękowaliśmy Pani Helenie Szczepańskiej, Pani Dyrektor, ja jeszcze raz 

serdecznie przy każdej okazji dziękuję za wzorowe sprawowanie funkcji dyrektora, a nowej 

Pani Dyrektor życzę wszystkiego najlepszego. Natomiast w czerwcu w sali narad odbyło się 

uroczyste wręczenie nagród sportowych, tutaj dziękuję przede wszystkim Panu 

Przewodniczącemu, Radnym za to, że ustanowiliśmy taką uchwałę i mogliśmy tutaj wręczyć 

wszystkim tym sportowcom, a ich mamy sporo, bo to jest nasza duma i to jest nasza przyszłość, 

także dziękuję za mądre podjęcie uchwały, a w bieżącym roku nagrodę otrzymało aż 21 

zawodników, to jest sporo. Również brałam udział w uroczystym zakończeniu roku szkolnego 

w Glince, tutaj dziękuję również Pani Dyrektor za mądrość, Radzie pedagogicznej, że spokojnie 

tak ta likwidacja przeszła, teraz pracujemy nad przedszkolem, żeby te warunki jeszcze lepiej 

poprawić i na przystosowaniu przede wszystkim i opracowaniem dokumentacji tych miejsc 

noclegowych to o czym mówiłam i zobaczymy, czy idziemy w dobrym kierunku, czy nie. 

Złożyliśmy wniosek również na całą Glinkę o dofinansowanie z Programu Inwestycji 

Strategicznych, by się udało, to do ogłosimy tylko 5% naszego wkładu, pozostałe środki będą 

z zewnątrz. Też złożyliśmy wniosek 8 milionów moi Państwo na oczyszczanie ścieków, ona 

wymaga już modernizacji i nie ukrywamy, że i dla nas to jest bardzo wielki priorytet, żeby te  

8 milionów uzyskać, bo to na dzień dzisiejszy, by już rozwiązało sprawę naszej oczyszczalni 

ścieków, chociaż w pierwszym tym najważniejszym etapie, więc niebawem będą ogłoszone 

wyniki. Prowadzę rozmowy na wszystkich frontach, więc myślę, że powinno być dobrze, ale 

niech Komisja rozstrzygnięcie da, czy otrzymamy te środki, bo 2 miliony  wnioskowaliśmy na 

3 drogi między innymi na Sienkiewicza i plus te 2 razy po 8 miliona jeszcze na inne drogi,  

w sumie złożyliśmy wniosek na 18 milionów złotych, więc gdybyśmy nawet te 8-10 mln zł, to 

byśmy byli zachwyceni, żeby otrzymać dofinansowanie, także czekam na rozstrzygnięcie.  

W sali Widowiskowej Domu Kultury odbyła się uroczysta zbiórka z okazji Obchodów Święta 

Policji, gratuluję bardzo świetna uroczystość, wysoki poziom przygotowania, także bardzo się 

cieszę, że ta współpraca między Gminą a Policją układa się na takim dobrym poziomie. 

Natomiast odbył się 80. wyścig kolarski Tour de Pologne, dziękuję wszystkim jeszcze raz, 

powtarzam, gmina nie dołożyła ani złotówki, mieliśmy tutaj na to sponsorów, więc to też była 

świetna promocja, jeśli chodzi o Gminę Góra. Na Stadionie Miejskim odbyła się również „Biała 

Sobota”, dziękuję tutaj przede wszystkim Panu Prezesowi Narodowego Funduszu Zdrowia, 

Pani Staroście za zaangażowanie, była pogoda, też nawet sprzyjała, bo tak troszeczkę tylko 

kropiło, mogło być gorzej, ale odwiedzających i korzystających z porad lekarskich czy badań 

na osteoporozę naprawdę tutaj sporo osób skorzystało. Jeśli chodzi o porozumienia, podpisałam 

porozumienie z Panem Marszałkiem Województwa Dolnośląskiego i z Panią Starostą Powiatu 

Górowskiego dotyczącym Uruchomienia Połączenia Kolejowej Komunikacji Autobusowej na 

trasie Góra Bojanowo, na czas rewitalizację linii kolejowej. Dobra wiadomość, Radni Sejmiku 

Województwa Dolnośląskiego przegłosowali, zabezpieczyli środki finansowe na rewitalizację 

linii kolejowej, więc to, co ostatnio mówiłam, miałam pewną obawę, ustabilizowało się, 

wszystkie środki, które na Górę, między innymi czy Powiat Górowski miały być przeznaczone, 

zostały przegłosowane, także nie ma zagrożenia, jeśli chodzi o rewitalizację linii kolejowej. 
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Niebawem na początku października otrzymam informację również, ile osób co miesiąc 

korzysta z tej komunikacji autobusowej i będziemy znać statystyki, z obserwacji wynika, że 

bardzo dużo. Tutaj zwracam się do mieszkańców, którzy korzystają z tej komunikacji 

autobusowej, jak wybierają się do Wrocławia i widzą, że mogą nie zdążyć na pociąg, to 

informują tylko do konduktora komunikacji autobusowej, konduktor dzwoni do konduktora, do 

maszynisty pociągu i pociąg czeka w Rawiczu na te osoby. Także nie ma sytuacji takiej, że 

autobus przyjechał, bo na rogatkach stał i nie zdążyłam na pociąg, który jedzie do Wrocławia, 

to jest pod egidą PKP, a nie PKS-u. Ostatnio miało miejsce Pani zasygnalizowała dla Pani 

Konduktor, że nie zdąży teraz na pociąg do Wrocławia, Pani przedzwoniła do konduktora 

maszynisty i te 5 minut pociąg stał w Rawiczu, czekał na panią, pani wsiadła, pociąg odjechał, 

także nie ma takiej możliwości, żeby ktoś nie zdążył, chyba, że nie zgłosi to do konduktora 

wtedy nie wie. Również ostatnio Pani Dyrektor Urzędu Marszałkowskiego zdjęcie z Obornik 

Śląskich mi przesłała, że jednak na dworcu PKP wyświetliło się, że pociąg o 6:35 wyjeżdża 

Szczelin- Rawicz-Góra Śląska, więc pokazała na tablicy, że wszędzie w rozkładzie jazdy PKP 

jest już Góra Śląska, zresztą z Warszawy też możecie do Góry Śląskiej bilet kupić, a z Góry 

możecie do Warszawy kupić z przesiadkami, w Wiedniu też możecie kupić bilety do Góry, 

także fajnie, że wróciliśmy po tylu latach na mapę PKP i to bardzo dziękuję. W dniach 25-27 

sierpnia była delegacja do Herzbergu, 30 lat współpracy macie Państwo pozdrowienia od 

nowych władz Herzbergu,  naprawdę trzeba powiedzieć, że klimat bardzo przyjazny władze się 

zmieniły, ale przyjaźń dalej pozostała i ta współpraca naprawdę na wysokim poziomie, 

czuliśmy się tak jak najbliższa ich rodzina. Tak nas przyjęli pięknie, że aż miło było miło, też 

będzie tu rewizyta, też ich zaprosimy, także też Herzbergu się bardzo ładnie zmienił, jeszcze 

ładniej wygląda, tak jak i Góra się zmienia. Również, jeśli chodzi o sprawy, takie istotne 

Gminna Inauguracja Roku Szkolnego, jeszcze bardzo dziękuję Pani Dyrektor za piękne 

zorganizowanie Gminnej Organizacji Roku Szkolnego. Powiem, że na wszystkich dyrektorów 

zawsze mogę liczyć, tu na Panią Dyrektor szczególnie Pani Mariola Szurynowska zawsze na 

wysokości zadania stanie i ta uroczystość taka jest zawsze podniosła, piękna, także dziękujemy 

bardzo. Narodowe czytanie pięknie w scenerii właśnie odbyło się Liceum Ogólnokształcącego, 

parku, pięknie przygotowane, bardzo dziękuję Pani Danusi Biernackiej Pani dyrektor za 

świetne przygotowanie, dyrektorowi Arkadiuszowi Gustawowi, czyli Domu Kultury 

serdecznie dziękuję i przede wszystkim gospodarzowi, czyli Magdalenie Milczarek z Liceum 

Ogólnokształcące i Pani Ewie Gano z Zespołu Szkół, warto było przyjść, także przepięknie. 

Następnie MTB już 9 edycja maratonu, 200 uczestników brało udział, „Sto procent pasji” było 

głównym organizatorem z całej Polski. Świetna impreza również podziękowania głównie dla 

Państwa Huzarów, Małgosi Daniela Huzarów, głównych organizatorów pięknie, wysoka  

poprzeczka była. Spotkania z dyrektorami, później 17 września składanie kwiatów, wszystkim 

dziękuję za złożone kwiaty, wyraz hołdu, wdzięczności dla tych wszystkich, którzy wywalczyli 

naszą wolność. 20 i 21 września brałam udział w Forum Miasteczek Polskich razem z Panią 

Starostą w Warszawie, świetna debata, świetne panele, w związku z tym bardzo jesteśmy 

zadowolone z tego pobytu. Myślę, że na tym zakończę. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. 6 Uchwała w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

sądowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Arkadiusz Szuper prosił Radnych o zgłaszanie kandydatur 

na członków zespołu opiniującego. Pan Przewodniczący zaproponował Panią Małgorzatę 
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Makles – wyraziła zgodę,  Pan Przewodniczący zaproponował Pana Jacka Szczerbę - wyraził 

zgodę, Pan Przewodniczący również zaproponował Pana Mieczysława Forteckiego – wyraził 

zgodę.  

Przewodniczący Arkadiusz Szuper o godz. 10:54 ogłosił 5 minutową przerwę, aby zespół 

spośród  trzech członków Komisji wybrał przewodniczącego. 

Po przerwie Przewodniczący Arkadiusz Szuper poprosił o przedstawienie nazwiska 

przewodniczącego spośród wybranych członków Komisji, wybrano Pana Jacka Szczerbę. 

Przewodniczący Arkadiusz Szuper przeczytał treść uchwały: powołuje się zespół opiniujący 

kandydatów na ławników do sądów powszechnych w składzie: Małgorzata Makles, Jacek 

Szczerba, Mieczysław Fortecki, na przewodniczącego zespołu wyznacza się Pana Jacka 

Szczerbę.  

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 7  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego komisji 

stałych Rady Miejskiej Góry. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 8 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Góra. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za 

jednogłośnie. Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 9  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa na rzecz 

realizacji projektu pn. „Ścieżka rowerowo-turystyczna Góra – Ryczeń – Jemielno – 

Lubin”. 

Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 3 głosami  

za jednogłośnie. Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 10  Uchwała w sprawie określenia zasad przyznawania dotacji na dofinansowanie 

prac konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy zabytkach na terenie 

gminy Góra w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 5 głosami za jednogłośnie. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za 

jednogłośni. Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad.11   Uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt została 10 głosami za 

jednogłośnie. Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 12  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Góra. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Tadeusz Biernacki przedstawił 

opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 9 głosami za jednogłośnie. 

Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 13  Uchwała w sprawie pokrycia w 2023 roku części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Tadeusz Biernacki  przedstawił 

opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 9 głosami za jednogłośnie. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 5 głosami za jednogłośnie. 

Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 14  Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia 

górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

gminy oraz za usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników  
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w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych do 

zlewni. 

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 15   Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzajów i wysokości 

nagród za osiągnięte wyniki sportowe. 

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 16  Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia 

czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego i warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z tych opłat w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Góra. 

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 17  Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia 

nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Góra. 

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad.18  Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia 

zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli. 

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad.19  Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie nadania 

statutu Zespołowi Żłobek i Klub Dziecięcy w Górze. 

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 20  Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłaty za pobyt w żłobku lub klubie dziecięcym, wysokości maksymalnej opłaty 

za wyżywienie oraz warunków częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat za pobyt w 

żłobku lub klubie dziecięcym. 
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Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad.21  Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2023. 

Pani Burmistrz Irena Krzyszkiewicz: Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni 

Państwo, zmiana do projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2023 zwiększa 

się budżet po stronie wydatków majątkowych o kwotę 20 000 zł w rozdziale 616 w związku  

z wprowadzeniem nowego zadania inwestycyjnego pod nazwą „Wymiana nawierzchni 

chodników ulica Kościuszki w miejscowości Góra etap pierwszy”, zadanie to zostanie 

zrealizowane w latach 2023-2024 w podziale 2023 – 20 000 zł po to, żeby przetarg ogłosić, 

2024 – 561 670 zł na zadanie to Gmina Góra uzyskała dofinansowanie z Rządowego Programu 

Rozwoju Dróg w wysokości 465 336,80 zł, co stanowi 80% planowanych kosztów. Dodatkowo 

wprowadza się załącznik numer 6 dochody i wydatki na realizację zadań określonych  

w programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii na rok 2023. 

Dotychczasową numerację załączników o numer 6 i 7 podwyższa się o jeden. Nowe zadanie 

inwestycyjne „Wymiana nawierzchni chodników ulica Kościuszki w miejscowości Góra etap 

pierwszy” wraz ze wskazanym dofinansowaniem należy wprowadzić również do WPF-u, czyli 

Wieloletniej Prognozie Finansowej i ulega zmianie w tym samym zmieniający uchwałę 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, żebyśmy o tym pamiętali, dziękuję. 

Głosowanie nad „Autopoprawka Burmistrza Góry dotyczy uchwały zmieniającej 

uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2023”. 

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 5 głosami za jednogłośnie. 

Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 22  Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

Głosowanie nad „Autopoprawka Burmistrza Góry dotyczy uchwały zmieniającej 

wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

Rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli autopoprawkę. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 5 głosami za jednogłośnie. 

Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 
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Ad. 23  Zapytania i interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, iż do biura rady od ostatniej sesji nie wpłynęła na piśmie żadna 

interpelacja ani zapytanie, w związku z brakiem interpelacji oraz zapytań rozpoczęto realizację 

kolejnego punktu. 

Ad. 24  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem zapytań oraz interpelacji, rozpoczęto realizację kolejnego punktu 

porządku obrad. 

Ad. 25  Wolne głosy i wnioski. 

W związku z brakiem wolnych głosów i wniosków, rozpoczęto realizację kolejnego punktu 

porządku obrad. 

Ad. 26   Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął LXVI sesję Rady 

Miejskiej. 

Na tym protokół zakończono. 

Prot. K.Sz. 

 


